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۱۹ فوتی و شناسایی ۳۴۴ بیمار جدید کرونا در کشور
بر اســاس اعلام وزارت بهداشت، در طول ۲۴ ساعت، متاسفانه ۱۹ بیمار مبتلا 
به کووید-۱۹ در کشور جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این 
بیماری، به ۱۴۴ هزار و ۱۵۴ نفر رسید.به گزارش ایسنا، از روز ۱8 شهریورماه  
تا روز ۱۹ شــهریورماه ۱۴۰۱ و بر اســاس معیارهای قطعی تشخیصی، ۳۴۴ 
بیمار جدید مبتلا به کووید-۱۹ در کشــور شناسایی و ۱۰۴ نفر از آنها بستری 
شــدند.مجموع بیماران کووید-۱۹ در کشور به ۷ میلیون و ۵۳8 هزار و ۱۲۵ 
نفر رسید. متاسفانه در طول ۲۴ ساعت، ۱۹ بیمار مبتلا به کووید-۱۹ در کشور 
جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری، به ۱۴۴ هزار و 
۱۵۴ نفر رسید.خوشبختانه تا روز ۱۹ شهریورماه ۷ میلیون و ۳۱۴ هزار و ۶8۱ 
نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارســتان ها ترخیص شــده اند.۵8۳ نفر از 
بیماران مبتلا به کووید-۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستان ها تحت 
مراقبت قرار دارند.تا روز ۱۹ شهریورماه ۵۳ میلیون و ۹۱۵ هزار و 8۰۷ آزمایش 
تشخیص کووید-۱۹ در کشور انجام شده است.همچنین در یک شبانه روز ۱۹ 
هزار و ۹۲ دوز واکسن کرونا در کشور تزریق شده است.به این ترتیب تا روز ۱۹ 
شهریورماه ۶۵ میلیون و ۴۲ هزار و ۳۴۶ نفر دوز اول، ۵8 میلیون و ۴۳۳ هزار 
و ۷۶۵ نفر دوز دوم و ۳۱ میلیون و ۲۹ هزار و ۴۷۶ نفر نیز دوز ســوم و بالاتر 
واکســن کرونا را تزریق کرده اند و مجموع واکســن های تزریق شده در کشور 
به ۱۵۴ میلیون و ۵۰۵ هزار و ۵8۷ دوز رســید.در حال حاضر ۰ شهرستان در 
وضعیت قرمز، ۳۵ شهرســتان در وضعیت نارنجی، ۳۴۲ شهرستان در وضعیت 

زرد و ۷۱ شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.  

تحویل زمین 
برای احداث ایستگاه های خط ۱۰ مترو تهران

شــرکت مترو تهران جهت تجهیز کارگاه هــای عمرانی و آغاز عملیات اجرایی 
احداث ایســتگاه های فاز نخست خط ۱۰ مذاکرات و جلسات منظم هفتگی  را 
با دست اندرکاران شهرداری مناطق مربوطه پیگیری می کند و در این خصوص 
بخشــی از اراضی مورد نیاز، آماده تحویل به پیمانكاران شده است. به گزارش 
روابط عمومی و امور بین الملل شــرکت راه آهن شهری تهران و حومه )مترو( 
مهندس »محمود یوســفی« مجری خط ۱۰ مترو تهــران با اعلام مطب فوق 
افزود: به دنبال تجهیز کارگاه های عمرانی در دو ایستگاه دریاچه شهدای خلیج 
فارس و میــدان اتریش و آغاز عملیات اجرایی در ایــن کارگاه ها، رایزنی های 
متعددی  با شــهرداران مناطق ۲، ۵ و  ۲۲ در حال انجام است تا سایر اراضی  
مورد نیاز برای احداث دیگر ایســتگاه های فاز نخست خط ۱۰  در اسرع وقت 
تحویل گردد.یوسفی با بیان اینكه زمین های محل احداث ایستگاه های  میدان 
ساحل و بلوار کاشــان در منطقه۲۲  آماده تحویل شده است، گفت: به موجب 
تحویل ۲۶ هكتار زمین جهت ســاخت پایانه خط ۱۰ در این منطقه، ایستگاه 
پایانی در منتهی الیه غربی خط مذکور در خیابان خادمین جانمایی شده است. 
همچنین برای  در اختیار گرفتن اراضی مورد نیاز به منظور احداث ایستگاه های 
وردآورد و المپیک، در حال مذاکره با اداره کل راه و شهرســازی استان تهران 
هســتیم. مجری خط ۱۰ وضعیت همكاری شهرداری مناطق ۲  و ۵ برای در 
اختیار قرار دادن زمین و شــروع عملیات اجرایی ایستگاه های خط ۱۰ که در 
این دو منطقه واقع شده اند را مطلوب ارزیابی کرد و گفت: در منطقه ۲ ، اراضی 
محل احداث ایســتگاه تقاطعی  خطوط ۷ و ۱۰ تحویل شده و عملیات اجرایی 
این ایستگاه در حال انجام است. زمین ایستگاه فرهنگ نیز شناسایی شده و در 
شرف تحویل است.در منطقه ۵ اراضی مربوط به ساخت ایستگاه های کوهسار، 
جنت آباد، ایرانشــهر و ســردار جنگل آماده تحویل اســت و در مورد ایستگاه 
شهید اشــرفی اصفهانی در حال بررسی موقعیت مناسب جهت تجهیز کارگاه 
و شروع عملیات عمرانی احداث ایستگاه هستیم.یوسفی در پایان صحبت های 
خود، اشتیاق شــهرداران مناطق مرتبط با احداث ایستگاه های خط ۱۰ جهت 
بهره مندی هرچه بیشــتر و بهتر اهالی این مناطق از شبكه حمل و نقل ریلی 
انبوه بر را مهمترین عامل در راستای همكاری با شرکت مترو به منظور تحویل 
اراضی مورد نیاز و شــروع هر چه سریعتر عملیات عمرانی ساخت ایستگاه های 
مربوطه دانســت و اظهار امیدواری کرد در اسرع وقت ممكن با تامین اعتبارات 
مورد نیاز و منابع مالی لازم ، تمام کارگاه های عمرانی ایستگاه های فاز نخست 

خط ۱۰ فعال شوند.

خروج ۸۴ هزار خانواده
 از چرخه حمایتی کمیته امداد طی ۴ ماه

معاون حمایت و ســلامت خانواده کمیته امداد گفت: از ابتدای فعالیت سامانه 
هوشــمند امداد تا کنون ۵۴۲ هزار درخواست مردمی در این سامانه ثبت شده 
اســت.به گزارش ایسنا، حسین خدرویســی با اعلام این خبر افزود: از ابتدای 
فعالیت سامانه هوشمند امداد در آذرماه ۱۴۰۰ تا ۳۱ مرداد ۱۴۰۱ تعداد ۵۴۲ 
هزار و ۹۵۳ مورد درخواســت مردمی در این ســامانه ثبت و ضبط شده است.

وی با اشاره به رســیدگی دقیق به تمام درخواست ها ادامه داد: تمام پیام های 
مردمی به دقت مورد بررســی و رســیدگی قرار گرفته و حدود ۳۱۰ هزار مورد 
از درخواســت ها تایید و خدمات حمایتی دریافــت کرده اند.معاون حمایت و 
سلامت خانواده کمیته امداد اظهار کرد: همچنین ۱۴۷ هزار درخواست نیز در 
مراحل رسیدگی و صحت سنجی است که به محض تایید از سوی کارشناسان و 
مددکاران، خدمات مورد نیاز به آنها ارائه می شود.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی 
کمیته امداد، خدرویســی با بیان اینكه در حال حاضر دو میلیون و ۲۵۹ هزار 
خانــوار نیازمند تحت حمایت کمیته امداد هســتند، تاکید کرد: در چهارماهه 

ابتدای سال جاری، 8۴ هزار خانواده از حمایت کمیته امداد خارج شدند.

ساماندهی و بهسازی محور شهرستانی 
میدان امام حسین )ع(

معاون فنی و طراحی شــهری سازمان زیباسازی شــهر تهران از ساماندهی و 
آرام سازی کوچه شهرســتانی به عنوان یكی از بازارچه های قدیمی شهر تهران 
خبر داد.به گزارش ایلنا، شــاپور دیوســالار با علام این خبــر، گفت: بازارچه 
شهرســتانی یكی از بازارهای دارای قدمت شهر تهران است که زمانی در حد 
و انــدازه یک بازار شــهری فعالیت می کرده، اکنون نیز در مقیاس شــهری و 
منطقــه ای کارکردهای خاص خود را دارد.وی با بیان اینكه ســاماندهی این 
محور از مطالبات شهروندان و کسبه این محله بوده است، ادامه داد: این محور 
با مشــكلات متعددی روبه رو است که فرسودگی جداره ها، اغتشاشات بصری 
و فقدان امكانات شــهری از آن جمله است.وی با اشاره به پیاده راه آییئی امام 
حسین و میدان ۱۷ شهریور در این محدوده، افزود: یكی از دلایل ناتمام بودن 
پروژه میدان امام حسین وضعیت بازار شهرستانی است که می توانست به عنوان 
یک پروژه مكمل طرح سامان دهی میدان امام حسین را کامل کند.دیوسالار با 
بیان اینكه در پروژه های شهری نمی توان نگاه آمرانه و یک سویه داشت، گفت: 
طراحی این پروژه از ابتدا تا انجام کارهای اجرایی با هماهنگی کسبه بوده است 
و نمایندگان کســبه ارتباط خوبی با ســازمان زیباسازی داشته و در این طرح 
قرار شده است سامان دهی کرکره و تابلو مغازه ها با همكاری کسبه انجام شود 

و کف سازی و بخشی از جداره ها نیز توسط سازمان زیباسازی انجام گیرد.

فرهنگ سازی و تشویق برای جوانی جمعیت 
ضروری است

دبیر ســتاد ملی جمعیت جایزه ملی جمعیت را اقدام ویژه ای در جهت اجرای 
شایسته تر و جامع قانون ملی حمایت از خانواده و جوانی جمعیت معرفی کرد.
به گزارش روابط عمومی بنیاد ۱۵خرداد ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره(، 
کاظم  فروتن با تقدیر از اقدامات جمعیتی بنیاد ۱۵ خرداد ستاد اجرایی فرمان 
حضرت امام)ره( گفت: تقدیر از فعالان حوزه ازدواج و فرزنداوری اقدام خوبی از 
سوی بنیاد ۱۵ خرداد است که خوب است در همه استان ها هم داشته باشیم.
دبیر ســتاد ملی جمعیت با اشــاره به اینكه رهبــر معظم انقلاب تلاش جهت 
فرزنــدآوری و افزایش جمعیــت را به عنــوان یک فریضه مطــرح کرده اند، 
فرهنگ ســازی در بحث فرزندآوری و فرزند پروری را مهم ارزیابی کرد و افزود: 
درست است که مشكلات اقتصادی مانع بزرگی در راه فرزندآوری است اما اگر 
در زمینه مشكلات پیری جمعیت صحبت شود مردم با معایب آن آشنا شده و 
فرهنگ سازی صورت می گیرد.وی گفت: در حال حاضر جمعیت سالمند کشور 
۱۰ درصد است اما در سال ۱۴۲۵ در صورت حفظ شرایط فعلی به ۳۰ درصد 
می رســد. لذا باید در بحث جوانی جمعیت کشــور، این فرهنگ سازی صورت 
بگیرد تا مردم فضا را لمس کنند و بدانند که اگر الان اقدام نشود، در ۲۵ سال 

آینده مشكلات یک جامعه سالمند به مراتب بیشتر خواهد بود.

اخبار کوتاه

دبیر ستاد ملی سیاستگذاری و مدیریت پدیده گرد و غبار سازمان حفاظت محیط زیست خبر داد

توزیع ۲۱۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای مقابله با گرد و غبار طی ۴ سال

معاون وزیر کشور مطرح کرد

طراحی دو ستاد عملیاتی برای رفع مشکلات مناطق حاشیه نشین
۱۰میلیوننفردرسکونتگاههایغیررسمیزندگیمیکنند

ورود مافیا به ارزیابی معلمان

شیرینی طرح رتبه بندی را برای معلمان تلخ نکنید

دبیر ستاد ملی سیاستگذاری و مدیریت پدیده گرد و غبار 
سازمان حفاظت محیط زیست با اشاره به افزایش گرد و غبار 
در ماه های اخیر و تفاهمنامه های امضا شــده با کشورهای 
همسایه برای کنترل این پدیده، گفت: در اعلامیه اجلاس 
وزرای محیط زیست کشورهای منطقه موضوع سازمان های 
منطقه ای مطرح شــد و ما در حــال فراهم کردن مقدمات 

راه اندازی آن هستیم.
علــی محمد طهماســبی بیرگانی درگفت و گو با ایســنا 
اظهارکرد: کشــورهای عراق و سوریه هم به دلیل نزدیكی 
مناطق غبارخیز آن ها به ایــران و هم به دلیل تكرار وقوع 
گرد و غبار اهمیت زیادی دارند. کشور عراق با داشتن حدود 
۲۳.8 میلیــون هكتار منطقه غبارخیز - که در مقایســه با 
مناطق غبارخیز کشورما خیلی گسترده تر است - در اولویت 

اول فعالیت های مقابله با گرد و غبار قرار دارد. 
کشور ســوریه نیز حدود ۴ میلیون هكتار منطقه غبارخیز 
دارد که ۹۰ درصد گرد و غبارهای با منشا خارجی در ایران 
از آن نشات می گیرد. کشورمان از اسفندماه سال ۱۴۰۰ تا 
تیرماه ۱۴۰۱ بسیار درگیر پدیده گرد و غبار با منشا خارجی 
شد که در سوریه شكل می گرفتند و در عراق تشدید سپس 
وارد ایران می شدند.وی ادامه داد: طبق تفاهمنامه های امضا 
شــده با عراق و ســوریه برنامه ریزی های لازم انجام شده 
است تا برای انتقال دانش  و تجربه های کشورمان، یک تیم 
عملیاتــی را تا پایان مهرماه به عراق ســپس و در صورت 
فراهم بودن شرایط تیمی را به سوریه اعزام کنیم تا مناطق 
غبارخیــز در این مناطق را شناســایی کنند و همكاری با 

کشورهای همسایه را به صورت عملیاتی آغاز کنیم.
دبیر ستاد ملی سیاستگذاری و مدیریت پدیده گرد و غبار 
ســازمان حفاظت محیط زیست در راســتای همكاری با 

کشورهای همسایه توضیح داد: این فعالیت ها و مشارکت ها 
با کشورهای همســایه به آن معنا نیســت که ایران تمام 
اقدامات لازم در کشور عراق را به منظور کاهش گرد و غبار 
انجــام دهد. عراق وظایف خود را در این زمینه دارد و ما در 
صدد انتقال تجربیات خود طی شش سال گذشته هستیم.
وی افزود: قابل چشم پوشی نیســت که عراق طی سالیان 
گذشته اقداماتی در خصوص کنترل گرد و غبار انجام داده 
اما تاکنون همكاری مشــترکی با ایران نداشته است. قرار 
شــده است اولین گام را ما برداریم و در این زمینه در حال 
 )UNDP( رایزنی با برنامه پیشــرفت و توسعه ملل متحد
هســتیم چون اعلام آمادگی کرده اند. طهماسبی بیرگانی 

ادامه داد: در این خصوص اعتباراتی را نیز از ســفارت ژاپن 
برای  سال ۲۰۲۳ خواهیم گرفت که عدد و رقم خوبی است 
ولی به دلیل اینكه نهایی نشده، اعلام نمی کنم همچنین با 
سازمان برنامه و بودجه نیز هماهنگی های لازم انجام شده 
است تا طبق بیانیه  وزرای محیط زیستی در اجلاس تهران، 
اعتباراتی برای اقدامات مشــترک با کشــورهای همسایه 

اختصاص یابد.
وی دربــاره آخرین وضعیت ســازمان منطقــه ای گرد و 
غبار اظهار کرد: در اعلامیه اجلاس وزرای محیط زیســت 
کشــورهای منطقه در روز ۲۱ تیرماه ، این موضوع مطرح 
شــد و ما در حال  فراهم کردن مقدمات آن هستیم. نكته 

قابل توجه این است که اقدامات بین المللی زمان بر است و 
به برگزاری جلسات نیاز دارد. ما در حال پیگیری هستیم تا 
طبق آن بیانیه، سازمان منطقه ای را ایجاد کنیم.دبیر ستاد 
ملی سیاســتگذاری و مدیریت پدیده گرد و غبار ســازمان 
حفاظت محیط زیست افزود: دو برنامه عمل زیرمنطقه ای 
نیز تهیه شده است که ملاک کار را آن بیانیه گذاشته ایم و به 
نظر من، اقدامات خوبی در حوزه بین المللی و طی سال های 
اخیر انجام شده است.وی ضمن تاکید بر اینكه فعالیت های 
مرتبط با بیابان زایی طیف گســترده ای دارد،گفت: تاکنون 
حدود ۲.۵ میلیون هكتار اقدامات مدیریت گرد و غبار انجام 

داده ایم. 
همكاران در ســازمان منابع طبیعی و آبخیزداری در همه 
حوزه های مقابله با بیابان زایی فعالیت می کنند. به طور مثال 
اگر در منطقه ای افت ســطح آب های زیرزمینی اتفاق افتد 
این یک نوع بیابان زایی است.دبیر ستاد ملی سیاستگذاری 
و مدیریــت پدیده گرد و غبار ادامه داد: اقدامات ســازمان 
حفاظــت محیط  زیســت، فعالیت های تخصصی اســت و 
طی ســال های ۱۳۹۶ تا ۱۴۰۰ نزدیک به ۲۱۰۰ میلیارد 
تومان اعتبار ویژه برای گرد و غبار بین تمام دســتگاه های 
اجرایی مرتبــط توزیع و حدود ۲.۵ میلیون هكتار اقدامات 
اصلاحی پیشگیرانه و مقابله ای انجام شده است که می توان 
به جنوب شــرق اهواز به عنوان نمونه بــارز این فعالیت ها 
 اشاره کرد.طهماسبی بیرگانی در پایان تصریح کرد: از سال

 گذشــته تاکنون خیزش گرد و غبار اتفــاق افتاد ولی در 
جنوب شــرق اهواز- که دولت برای آن خیلی تلاش کرد - 
گرد و غبار زیادی نداشــتیم و این مسئله گویای این است 
که در صورت داشــتن اعتبار و برنامه ریزی می توانیم موفق 

شویم.

معاون وزیر کشــور و رییس ســازمان امور اجتماعی کشور 
درباره رفع مشــكلات مناطق حاشیه نشین توضیحاتی ارائه 
کرد.محمد عباسی معاون وزیر کشور و رییس سازمان امور 
اجتماعی کشــور در گفت وگو با خبرنگار ایلنا در پاســخ به 
این سوال که چه تعداد در حال حاضر در مناطق حاشیه ای 
ساکن هستند و چه اقداماتی برای رفع مشكلات و معضلات 
این مناطق در دســتور کار قرار گرفته است، گفت: سازمان 
بازآفرینی شــهری کــه زیرمجموعه وزارت مســكن، راه و 
شهرسازی است، متولی محاسبه و ارزیابی سكونت گاه های 
غیررسمی و حاد است.  طبق آنچه که این سازمان بارها اعلام 
کرده است بخش بســیار زیادی از بعضی از نقاط شهری و 
روستایی در سال هایی به عنوان سكونتگاه های غیررسمی و 
یا مناطق حاد تلقی شــده اند و نزدیــک به ۱۰ میلیون نفر 
از جامعه ما در مجموعه این مناطق تعریف می شــوند.وی 

ادامه داد: البته باید توجه داشته باشیم که همه این مناطق 
یكسان و بحرانی نیستند.  این مناطق در حاشیه شهرهای 
بزرگ بیشــتر دیده می شــوند و وجود دارند به عنوان یک 
واقعیت و به عنوان یكی از آســیب های اجتماعی در گروه 
بررسی آسیب های اجتماعی محاسبه شده اند و مقام معظم 
رهبری هم در تاکیدات جدی شان به متولیان نظام در طول 
۵ الی ۶ ســال گذشته این بوده اســت که این مناطق حاد 
و غیررســمی را به عنوان یكی از آسیب های اجتماعی مورد 
هدف قرار دهند. رییس ســازمان امور اجتماعی کشــور با 
اشــاره به اقدامات برنامه ریزی شده برای رفع مشكلات این 
مناطق تصریح کرد: در دولت ســیزدهم این جریان در یک 
نگاه نظامند در دو بعد برنامه ریزی شده است، یعنی هم در 
نظام کالبدی و سازندگی ها و شهرسازی ها دیده شده است و 
ضروری است که از این بعد به آن توجه شود، چراکه بخشی 

از آسیب های دیگر اخلاقی درون این مناطق لانه کرده است 
و با توجه به اینكه این مناطق در حاشیه هستند ممكن است 
برخی از جرائم در آن جا تقویت شده و برخی از مجرمان به 

آن جا پناه بیاورند.
عباسی با بیان اینكه مسئله دیگر بعد فرهنگی در این مناطق 
است، گفت: در قرارگاه کالبدی و سازندگی در وزارت کشور 
و سازمان امور اجتماعی برای این مناطق برنامه ریزی شده 
اســت و همچنین به عنوان یک پایگاه فرهنگی اجتماعی 
برنامه ریزی هایــی برای این مناطق صورت گرفته اســت تا 
بتوان با آســیب های درون این مناطــق مقابله جدی کند.  
اقداماتی که در این مناطق انجام می شود چند جانبه است 
و تک بعدی نیست.وی تاکید کرد: موضوعاتی مانند مدرسه، 
بهداشت، مراکز فرهنگی، بسیاری از پایگاه های اجتماعی که 
مردم این مناطق از آن محروم بوده و نیازمند آن هســتند 

در دستور کار قرار گرفته است. خوشبختانه مجلس شورای 
اسلامی امســال اعتبار قابل توجهی را بــرای توجه به این 
مسائل در بودجه سال ۱۴۰۱ در اعتبارات سازمان اجتماعی 
قرار داده اســت. این امر می تواند در بازســازی این مناطق 
کمک کننده باشــد. رئیس ســازمان امور اجتماعی کشور 
خاطرنشان کرد: در دولت سیزدهم و سازمان امور اجتماعی 
نیــز این اراده وجود دارد و ایــن کار را در قالب دو پایگاه یا 
دو ســتاد عملیاتی طراحی کرده ایم و اراده ای شكل گرفته 
است که امســال بخشی از این بحرانی ترین مناطق را مورد 
هدف قرار دهیم. ما از طریق استفاده از ظرفیت های محلی، 
منطقه ای و جغرافیایی و ظرفیت های مردمی برنامه هایمان 
را پیــش خواهیم برد. فكر می کنم با اســتفاده اراده دولت، 
اســتفاده از امكانات و ظرفیت های جغرافیایی و گروه های 

مردمی می توانیم مشكلات این مناطق را کاهش دهیم.

یک اپیدمیولوژیســت ضمن تاکید بر لزوم رعایت برخی الزامات در بازگشــایی 
مدارس، گفت: به نظر می رســد دچار خستگی از پاندمی شدیم و از آنجایی که 
عملكرد ویروس قابل پیش بینی نیست، ممكن است هر اتفاقی رخ دهد. در عین 
حال رعایت پروتكل ها به شــدت کاهش یافته، چرخش ویروس هم وجود دارد؛ 
همه این ها یعنی اینكه جامعه آبســتن ابتلای مجدد به یک خیزش است.دکتر 
حمید ســوری در گفت وگو با ایســنا، درباره آخرین وضعیت کرونا در کشور، با 
اشــاره به کاهش شــهرهای قرمز کرونایی گفت: دلیل این کاهش این است که 
معیار سنجش ما در رنگ بندی شهرها اشتباه است و در نتیجه در قضاوت دچار 
خطا می شویم. در حال حاضر وضعیت کرونا در کشور در حالت نوسانات جزئی 
اســت؛ به طوری که نه روند کاهشــی معنی داری قابل مشاهده است و نه روند 
افزایشــی معنی دار. به نوعی در حالت نسبتا با ثباتی قرار داریم. منتها نمی توان 
به شرایط موجود دل خوش کرد و امیدوار بود که روند کاهشی شده یا به همین 
صورت بماند زیرا اجتماعات انبوه را داشتیم و بعد از بازگشت به کشور در صورت 
عدم کنترل می توانند باعث انتقال و انتشار بیشتر بیماری شوند و از طرفی هم 
ویروس مرتبا دارای جهش هایی خواهد بود و بر همین اســاس احتمال دارد که 
دوباره واریانت های جدیدی داشــته باشیم که باعث شود از حالت ثبات نسبی 

خارج شویم.
وی با بیان اینكه تا زمانیكه رســما در دنیا اعلام پایان پاندمی نشود، ما هم باید 
هوشــیاری و نگرانی را داشته باشیم که وضعیت نامناسب شود، افزود: بنابراین 
اینكه تا دو روز مرگ میرمان کاهش یافته یا بســتری مان کاهش می یابد، تصور 
کنیم که اپیدمی دارد تمام می شود یا تمام شده است، تصور غلطی است و بارها 
هم مســئولان امر این را تجربه کردند که با شتاب زدگی در گرفتن جشن پایان 

اپیدمی مجددا جامعه به دردسر می افتد. بنابراین وضعیت موجود کرونا شكننده 
اســت؛ به طوری که به لحاظ علمی احتمال افزایش و خیزش های بعدی وجود 
دارد، اما پیش بینی از شرایط آینده بسیار دشوار است. زیرا بازیگر  اصلی ویروس 
است.سوری با بیان اینكه به نظر می رسد متاسفانه دچار خستگی از پاندمی شدیم 
و بی تفاوتی بر متولیان امر حاکم شــده اســت، گفت: در نتیجه ما خیلی نقشی 
در وضعیــت اپیدمی نداریم و ویروس بیشــترین نقش را دارد. از آنجایی هم که 
عملكرد ویروس قابل پیش بینی نیست، ممكن است هر اتفاقی رخ دهد. در عین 
حال اشــتباهات انبوهی داریم، رعایت پروتكل ها به شدت کاهش یافته و همه 
این ها به این معناست که هم فرد حساس داریم، در عین حال چرخش ویروس 
هم وجود دارد و پروتكل های بهداشتی هم رعایت نمی شود و همه این ها یعنی 

اینكه جامعه آبستن ابتلای مجدد به یک خیزش است.
وی در ادامه با اشــاره به بازگشــایی مدارس و دانشــگاه ها، گفت: خوشبختانه 
کــودکان آنچنان گروه در معرض خطری نیســتند یا حداقل شــدت ابتلا در 
آنها زیاد نیســت، اما کودکان می توانند حامل عامل بیماری زا شده و بیماری را 
گســترش دهند. توصیه ها خطاب به چند گروه است؛ خود دانش آموزان طبیعتا 
باید رعایت کنند، با فردی که علائمی از بیماری دارد، ارتباط نداشــته و فاصله 
را رعایت کنند، از ماســک اســتفاده کنند، پروتكل های بهداشتی که از سوی 
آموزش و پرورش اعلام می شود، رعایت کنند. متولیان مدرسه و اولیای مدرسه 
هم باید شــرایط بیماریابی را به صورت فعال برقرار کنند؛ به طوری که کودکان 
باید چک شوند و به محض اینكه علائمی در آنها دیده شد، حتما از دیگران جدا 
شــده و حداقل به مدت ۱۰ روز به مدرسه نروند. همچنین مراقبت شود که اگر 
اولیای دانش آموزان دچار بیماری هســتند، مراقبت ها انجام شود، به خانواده ها 
اعلام شود که در صورت دیدن علائم بیماری کووید از فرستادن فرزندان شان به 
مدرسه اجتناب کنند.سوری ادامه داد: در عین حال متولیان امر هم عمده ترین 
کاری که باید انجام دهند، این است که یک نظام مراقبت کووید ۱۹ در مدارس 
برپا کنند و این موضوع لازم اســت که اتفاق افتد. در این زمینه ما پیشنهادات 
و چارچوبــی را به متولیان آموزش و پــرورش ارائه دادیم؛ به این صورت که در 
سطح استان و شهرستان تیم های نظام مراقبت برقرار کنند و مرتبا هم شرایط 
را رصد کنند و هم مرتبا پایش کنند و به محض اینكه مواردی از طغیان بیماری 
در محل یا مدرســه ای رخ داد، اقدامات لازم را انجــام دهند؛ به طوری که اگر 

در محله یا مدرســه ای طغیان رخ داد، شاید لازم باشد که بلافاصله آن مدرسه 
خاص تعطیل شــده و از انتشــار بیماری به ســایر مدارس و مناطق جلوگیری 
شود. بنابراین چارچوب کار تعریف شده است، منتها مشكلی که داریم این است 
کــه عملا این موارد را به اجرا درنمی آوریــم و زمانیكه دچار عوارض و مصیبت 
بعد از آن می شــویم، باید هزینه هنگفتی خرج کنیم تا مجددا به شرایط قبلی 
بازگردیم. در حالی که اگر رویكردمان پیشــگیرانه باشد، هم هزینه هایی که به 
دنبال خیزش رخ می دهد، کمتر اســت، هم جامعه مان سالم تر خواهد بود و هم 
خیال مان راحت تر است که می توانیم زندگی در کنار اپیدمی را به صورت منطقی 

و فعال ادامه دهیم.
وی تاکیــد کرد: زندگی عادی در کنار اپیدمی به این معنا نیســت که دســت 
روی دســت گذاشــته و کاری نكنیم و در نهایت هم انتظار داشــته باشیم که 
ویروس با ما راه بیاید، بلكــه زندگی عادی در کنار پاندمی یعنی اینكه اقدامات 
لازم برای شناســایی بیماری، طغیان ها و مراقبــت از جامعه را انجام داده و در 
کنار آن زندگی عادی را هم داشــته باشیم. متاسفانه به نظر می رسد که تفسیر 
نادرســتی از زندگی عادی در کنار پاندمی یا اپیدمی در ذهن برخی مســئولان 
ایجاد شــده و لازم است که ترمیم شود. تمام پروتكل هایی که تدوین شده باید 
اجرا شــود، پروتكل ها فقط برای روی کاغذ نیســت و باید اجرا شود. در حالی 
که متاســفانه عمده آن ها رعایت نمی شــود. بنابراین هم خانواده ها، هم اولیای 
مدارس و هم مسئولان باید نقش هایشان را دست اجرا کنند. هر یک از آنها که 
نقش شان را بازی نكنند، طبیعتا باید منتظر عوارضش هم باشیم.سوری در ادامه 
صحبت هایش با بیان اینكه مقداری نگران افراد آســیب پذیر در اربعین هستم، 
گفت: دو هفته پیش از مناطق مرزی بازدیدی داشــتیم که مشــخص بود که 
حضور افراد پرخطر و آســیب پذیر، زنان باردار، کودکان، سالمندان، افراد مبتلا 
به بیماری های زمینه ای و... می تواند عواقبی داشــته باشــد. به هر حال باید در 
چارچوب اعتقادات و باورها، توجه داشــته باشیم که این اعتقادات را با توجه به 
تامین سلامت مردم فراهم کنیم. تجمعات در مناطق مرزی همچنان وجود دارد 
و در عراق هم به همین صورت است. وقتی در شرایط حاد بیماری بودیم، مجبور 
شــدیم تمام اماکن متبرکه را تعطیل کنیم، نماز جماعت و مســاجد را تعطیل 
کنیم و این اقدامات نشــان داد که رعایت احتیاط شــرط عقل است و باید این 

رعایت را مورد توجه قرار داد.

عضو کمیســیون آمــوزش، تحقیقات و فنــاوری مجلس 
شورای اسلامی گفت: رتبه بندی معلمان، مصوبه ای قانونی 
و به حق برای فرهنگیان اســت.به گزارش ایســنا، محمد 
وحیدی در شــورای آموزش و پرورش استان که دیروز در 
استانداری خراسان شــمالی برگزار شد، با تاکید بر اینكه 
نباید شیرینی طرح رتبه بندی را برای معلمان تلخ کنیم، 
تصریح کرد: وقتی به گونــه ای این طرح را اجرا می کنند 
که بخشی از آموزش و پرورش شامل حال طرح نمی شود، 
قطعــا فرهنگیان مطالبه برحق خــود را انجام می دهند تا 
نتیجه درســت اتفــاق بیفتد؛ در این مســیر نباید از حق 

معلمان بگذریم.
این نماینده مجلس اظهار کرد: شنیده می شود گروه هایی 
خارج از بدنه آموزش و پــرورش می خواهند برای ارزیابی 

معلمان در طرح رتبه بندی ورود کنند که حرکتی مافیایی 
محســوب می شــود و به جد جلوی آن خواهیم ایســتاد.

وی افزود: ارزیابی معلمــان صرفا باید با حضور اعضایی از 
بدنه آمــوزش و پرورش اتفاق بیفتد و به عنوان عضو ناظر 
مجلس، پیگیر این موضوع خواهم بود و با همكارانم بر تمام 
روند نظارت خواهیم داشــت.نماینده مردم ۵ شهرســتان 
خراسان شمالی در مجلس شورای اسلامی همچنین گفت: 
برای سال تحصیلی جدید نباید هیچ دانش آموزی از ثبت 
نام در مدرســه محله خودش جا بماند.وی افزود: بسیاری 

از خانواده ها موفق به ثبت نام دانش آموزانشان در مدارس 
شــده اند اما تعدادی از آن ها مشــكلاتی از قبیل پر شدن 

مدارس دارند.
وی با تاکید بر اینكــه هیچ دانش آموزی نباید از تحصیل 
باز بماند، تصریح کرد: متاسفانه مراجعاتی به ما می شود که 
می بینیم فلان مدرســه از ثبت نام دانش آموزی که محل 
سكونتش در نزدیكی همان مدرسه است اجتناب می کند.

وحیدی افزود: بار کمبود امكانات یا فضای آموزشــی نباید 
بر دوش خانواده دانش آموز باشد؛ نباید پرونده دانش آموز 

را به خانواده داد و آن ها را فرســتاد به دنبال مدرســه ای 
بــرای ثبت نام؛ بلكه اگــر محدودیت هایی در این موضوع 
وجود دارد در ابتدا مدرســه ای که در محدوده زندگی آن 
خانواده قرار دارد باید ثبت نــام اولیه دانش آموز را انجام 
دهد؛ ســپس اقدامات بعدی توسط مدرســه و آموزش و 

پرورش انجام شود.
عضو کمیســیون آمــوزش، تحقیقات و فنــاوری مجلس 
شورای اســلامی همچنین بر ضرورت تقویت آموزش های 
مهارتی و هنرســتان ها تاکید کرد و ادامه داد: متاســفانه 
بیشتر دانش آموزان در حال سوق پیدا کردن به رشته های 
نظری هســتند که این موضوع برای آینده کشور، مناسب 
نیست. لذا باید به ســمت تقویت هنرستان ها و همچنین 

مهارت آموزی حرکت کنیم.

مدیرعامل سازمان تدارکات پزشكی با اشاره به 
تأمین سرم توسط شرکت بازرگانی سها کیش، 
از وجود منابع ســرم مورد نیــاز برای ماه های 
آینده خبر داد.به گزارش روابط عمومی و امور 
بین الملل ســازمان تدارکات پزشكی ، دکتر 
عســكری  در خصوص وضعیت تأمین ســرم 
موردنیاز در کشــور گفت: ســازمان تدارکات 
پزشــكی بر اســاس وظایف و ماموریت های 

محوله از ســوی جمعیت هلال احمر و مطابق 
با اهداف و رســالت های ذاتــی خود مبنی بر 
ارتقای شاخصه های سلامت بر اساس فراخوان 
اعلامی از سوی سازمان غذا و دارو،  تمهیدات 
و اقدامات لازم را به منظور کاهش کمبودهای 
کشــوری و به جهت تهیه و تامین ســرم به 
عمل آورده اســت.وی افزود: شرکت بازرگانی 
ســها کیش وابسته به این سازمان با همكاری 

و صدور مجوز از سوی ســازمان غذا و داروی 
وزارت بهداشت، بخشی از سرم های مورد نیاز 
کشــور را از منابع معتبر و مورد تائید سازمان 
غذا و دارو تامین و در کوتاه ترین زمان ممكن 
وارد کشــور کرده است.عســكری خاطرنشان 
کرد: تاکنون دو محموله سرم وارد کشور شده 
و ما بقــی آن نیز طی روزهــای آتی در حال 

بارگیری و آماده حمل خواهد بود.

مدیرعامل سازمان تدارکات پزشکی هلال احمر:

سرم مورد نیاز نظام سلامت تامین شد 

یک اپیدمیولوژیست اعلام کرد

وضعیت شکننده کرونا در کشور 


